
   
 

10. januar 2023 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvordan vil Naalakkersuisut overvåge, at priserne på kød bliver billigere for forbrugerne som 

følge af afgiftssænkningerne pr. 1. Januar 2023? 

a. Hvilke muligheder har Naalakkersuisut for at reagere såfremt det viser sig, at priserne på 

kød i butikkerne ikke falder? 

 

2. Kan Naalakkersuisut oplyse, hvor meget priserne på et kilo hakket oksekød er faldet for 

forbrugerne her i starten af januar i forhold til prisen i starten af december 2022 i henholdsvis: 

a. Byerne? 

b. Bygderne? 

 

3. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

På baggrund af et forslag fra undertegnede besluttede Inatsisartut at afskaffe afgifter på kød pr. 1. januar 

2023. Forslaget blev stillet med henblik på, at forbrugerne skulle opnå billigere priser således, at der blev 

lidt luft i privatøkonomien hos den enkelte.  

 

Det er derfor vigtigt, at Naalakkersuisut sikrer, at intentionen med forslaget bliver opfyldt, så vi ikke 

kommer til at stå i den uheldige situation, at priserne ikke bliver billigere for forbrugerne. 

 

Jeg ser frem til at modtage svar på mine spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 


